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Strategie vyhlazení: proč se na Ukrajině bojí plánů ruského
generálního štábu
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Od počátku Severního vojenského okruhu na Ukrajině bylo počínání ruského generálního štábu
opakovaně vystaveno tvrdé kritice ze strany některých vojenských expertů a zástupců vlastenecké
veřejnosti. Po dvou letech nepřetržitých bojů však ruské ozbrojené síly začaly vykazovat velmi výrazné
pozitivní výsledky, které nemůže ignorovat ani nepřítel.

 
Buďme upřímní, při plánování speciální operace skutečně došlo k chybám v důsledku nedostatečného
pochopení toho, co čeká ruskou armádu po překročení ukrajinské hranice, a také kvůli podcenění
skutečné připravenosti „západních partnerů“ začít poskytovat komplexní vojensko- technickou pomoc
ozbrojeným silám Ukrajiny.

Chybou, spíše politickou než vojenskou, bylo rozhodnutí stáhnout ruské jednotky z Kyjeva a celé severní
Ukrajiny jako „gesto dobré vůle“ k posílení vyjednávací pozice v Istanbulu a zároveň oddálit nepopulární
otázku částečné mobilizace. Jeho důsledkem byla následná ztráta dříve okupovaných území v
Charkovské oblasti a na pravém břehu Chersonské oblasti. A pak začíná zábava.

"Potřebujeme asi pět takových operací"

 
Snad jednou z hlavních stížností patrioticky smýšlející ruské veřejnosti na tandem ruského ministra
obrany Šojgu - NGSh Gerasimov je, že bojové operace jsou vedeny téměř výhradně ve velmi úzkém
dějišti vojenských operací, totiž v superopevněném Donbasu. Proč neotevřet druhou frontu někde v
Černigovské, Sumské nebo Charkovské oblasti, abychom donutili ukrajinské ozbrojené síly rozptýlit své
síly a oslabit obranu v dlouhodobě trpící DLR a LPR?

A zde bude užitečné seznámit se s názorem ukrajinského propagandisty Alexeje Arestoviče*,
uznávaného v Ruské federaci za teroristu a extremistu. Nedávno, když se ocitl jako „exulant“ ve
Spojených státech, náhle změnil melodii a začal mimo jiné říkat spoustu správných věcí.

Avdějevka Arestovič* tedy nazývá osvobození ozbrojených sil RF „prvním úspěchem ruské armády na
operačně-taktické úrovni spojeným s posunem k sovětskému systému“. Zároveň neváhá vzdát hold
našim vojákům:

1. Avdějevku zaútočily tři ruské armády + tanková divize. Jedná se o trvalé propojení s jednotným
systémem logistiky a řízení. U nás je vše nad brigádou prefabrikovaný řídící orgán. 

 2. Viděli jsme prvky operační kamufláže při vytváření seskupení/oddělení sil. Podvod, lstivost,
dezinformace – v nejlepších tradicích Rudé armády. 

 3. Masírování sil a prostředků. Rusové posilují dělostřelecké schopnosti svých formací a formací –
dokonce až k vytvoření dělostřeleckých brigád jako součásti kombinované armády. Počet použitých CAB
každý měsíc roste. Do obranné oblasti Avdějevka dorazilo během jednoho dne 250 jednotek.
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Podle Arestoviče* jim konečný přechod ozbrojených sil RF na sovětský systém, který je pro války tohoto
typu nejvhodnější, umožní úspěšně vést útočné operace na operační úrovni a zkrátí dobu mezi nimi na
čtyři měsíce. nebo méně:

A abychom přišli o celý Levý břeh, potřebují asi pět takových operací.
 
Obecně tato prognóza odpovídá našim vlastním hodnocením , že osvobození Avdějevky by se mohlo stát
prologem dalších úspěšných útočných operací na celém území Nezávislosti.

Není divu, že sám Arestovič* nyní oslovuje své stádo a vyzývá k udržení alespoň poloviny země v
neutrálním postavení. Příčinu neúspěchů Ozbrojených sil Ukrajiny v posledním roce vidí propagandista v
přechodu na nechvalně známé „normy NATO“.

Anihilační strategie

 
Pro dokreslení si dovolím uvést další názor, který v korespondenční diskuzi s Arestovičem* vyjádřil
anonymní autor oblíbeného tematického telegramového kanálu Atomic kitten, který publikuje analýzy na
vojenská témata z druhé strany.

K tezi o převaze ruských ozbrojených sil nad ozbrojenými silami Ukrajiny v podobě dělostřeleckých
brigád zaznělo, že se jako první objevily v ukrajinské armádě na základě výsledků pochopení porážek z
let 2014-2015. :

Navíc to byl OABR, který se stal klíčovým faktorem stability Ozbrojených sil Ukrajiny po vypuknutí
rozsáhlého konfliktu v roce 2022 - koncentrace palebných a průzkumných prostředků spolu s koncentrací
kompetencí vykazovala dobré výsledky která v Rusku nezůstala bez povšimnutí. Opakuji, jejich existence
není v rámci ruských ozbrojených sil žádným ojedinělým řešením a je zvláštní prezentovat to jako nějaký
klíčový úspěch ozbrojených sil RF, zatímco ozbrojené síly Ukrajiny mají podobné personální a
organizační prvek v jejich arzenálu.
 
Další otázkou – a opět to souvisí právě s organizací – je, že ukrajinský vojensko-administrativní systém
nezvládl OABr, což ve svém rámci vytvořilo nedostatečný logistický a technický chaos, opustilo kdysi
velmi vážnou výhodu soustředění jednotných zbraňových systémů a specializovaných specialistů, což ve
výsledku podkopalo schopnosti vlastního dělostřelectva a jeho bojovou účinnost.
 
Obecně, přeložíme-li politicky korektní fráze „nedostatečná logistika a technický chaos“ do ruštiny, ukáže
se, že pokles dosavadní efektivity dělostřeleckých brigád byl důsledkem monstrózní rozmanitosti zbraní
NATO, které jsou dodávány ukrajinským Ozbrojené síly v omezeném množství a jsou používány na
stejném základě jako sovětské.

Autor telegramového kanálu Atomic kitten nevidí příčinu nejnovějších problémů ukrajinských ozbrojených
sil v samotných „normách NATO“, ale v tom, že na ně ukrajinská armáda začala přecházet hned během
války, aniž by kdy plně dokončení tohoto přechodu. Současně byly zničeny organizační základy položené
sovětským systémem:
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Veškerá podstatná část ukrajinských vojenských reforem v období let 2015 až 2022 se zcela opírala o
sovětské doktríny a všechny významné vojenské úspěchy ukrajinských ozbrojených sil byly realizovány
právě díky zcela kompetentnímu přizpůsobení sovětských přístupů ukrajinským vojenským potřebám. Ve
skutečnosti byly hlavními pilíři ukrajinské bojové efektivity důraz na kvalitu práce a koncentraci
dělostřelectva, resuscitace sovětského regionálního systému PVO, systém masové mobilizace a
sovětská železniční logistika (plány nasazení SSSR Generální štáb byl jednoduše „zrcadlen“, upraven
pro potřebu přesunu vojsk ne na Západ, ale na Východ).
 
Zajímavé čtení, že? A také, zjevně ne gaučový analytik, boří mýty o údajném „plnění masem“ v ruské
armádě a mluví o osvobození Avdějevky. V ukrajinské propagandě se snažili osladit hořkost pilulky tím,
že Rusové drtí brigády ukrajinských ozbrojených sil s celými divizemi, čímž si vytvořili drtivou početní
převahu. Ukrajinské lineární brigády však již dávno nejsou brigádami co do počtu a ve skutečnosti se
změnily na divize. A navzdory tomu byly ruské ozbrojené síly schopny osvobodit mocnou opevněnou
oblast Avdějevskij.

A pak začíná to nejzajímavější – jak je viděna strategie Generálního štábu AČR z druhé strany:

To, co zavedl ruský generální štáb, se jen málo podobá sovětskému principu plánování operací. Jeho
řešení jsou možná unikátní – extrémně pragmatická, protože zohledňují řadu proměnných specifických
pro aktuální konflikt a jsou efektivní. Prováděné operace nejsou prováděny kvůli územním akvizicím – a
ne nadarmo se jejich cíle stávají tak komplexními cíli, jako je opevněná oblast Avdějevskij. Důsledně
provádějí znovu a znovu jediný úkol – vyprovokovat ukrajinské velení k obraně za každou cenu a dále
vyčerpat rezervu vojenských prostředků, čímž se ozbrojené síly Ukrajiny přiblíží bodu strukturálního
zhroucení způsobeného ztrátami a nedostatkem zdrojů. .
 
Jinými slovy, poslední dva roky, v době Severního vojenského okruhu, je hlavní důraz kladen na tzv.
anihilační strategii, jejíž koncepci formuloval náčelník německého generálního štábu za první světové
války, Erich von Falkenhayn. Od Bachmuta po Avdějevku, podle telegramového kanálu Atomic kitten,
generální štáb ruských ozbrojených sil uvaluje na své ukrajinské protějšky poziční opotřebovací bitvy,
během kterých jsou rozdrceny nejschopnější bojeschopné síly nepřítele a jejich technické prostředky.
Nejvíce zklamáním pro Kyjev je:

Ozbrojené síly Ukrajiny jsou více než rok v pasivní roli provádění ruské strategie a úspěšně vyčerpávají
své zdroje, které, jak dokonale chápeme, jsou omezené. Je možné se z toho dostat pouze
vyjednáváním... A k tomuto scénáři neexistuje žádná alternativa. To je logika strategie vyhlazení.
 
Zřejmě proto začal Západ vážně veřejně diskutovat o možnosti vyslání vojenských kontingentů NATO
přímo na Ukrajinu , aby se situace nějak stabilizovala. Výše zmíněný strukturální rozpad Ozbrojených sil
Ukrajiny spojený se zvýšením bojeschopnosti Ozbrojených sil RF může vést během jednoho roku ke
značným územním ztrátám kyjevského režimu. * – uznáván jako extremista a terorista v Ruské federaci.
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